

	<ul style="list-style-type: none">• الاسم : مهيمن اسماعيل كاظم العيساوي.• اللقب العلمي: مدرس• البريد الالكتروني: mohaimen.i.kadhum@almamonuc.edu.iq• موبايل: 07801141162• الجنسية : عراقي• مكان العمل: وزارة التعليم العالي والبحث العلمي - الدائرة القانونية
---	--

<ol style="list-style-type: none">1- دكتوراه في القانون الخاص. (التجاري والمدني)2- عضو نقابة المحامين العراقيين.3- عضو نقابة الأكاديميين العراقيين.4- شهادة طرائق التدريس.5- شهادة صلاحية التدريس.6- مدير تحرير مجلة الفارابي للعلوم الإنسانية سابقاً.	<ul style="list-style-type: none">• التعليم /المؤهلات الدراسية
<ol style="list-style-type: none">1- موظف حقوقي / تدريسي في الدائرة القانونية - وزارة التعليم العالي والبحث العلمي.2- خبرة ثلاث سنوات في كلية الفارابي الجامعة تدريسي لمواد القانون الخاص.3- خبرة خمس سنوات في مكتب خليفة بن هويدن للمحاماة والاستشارات القانونية في دولة الإمارات العربية المتحدة.	<ul style="list-style-type: none">• الخبرة
<ul style="list-style-type: none">• الكتب المنشورة:1- كتاب منشور تحت عنوان: مسؤولية الناقل عبر السكة الحديد – دراسة مقارنة بين القانون العراقي والمصري، صادر عن مكتبة القانون المقارن، بتاريخ ٢٠٢٢/١/١٠.2- كتاب منشور باللغة الإنجليزية تحت عنوان:	<ul style="list-style-type: none">• البحوث/الكتب

<p>3- (The land transportation in the Arab legislation) صادر عن دار نشر Lambert academic publishing، بتاريخ ٢٤/١٢/٢٠٢١، وهي دار نشر ألمانية معتمدة في النشر الأكاديمي.</p> <ul style="list-style-type: none">• البحوث المنشورة: <p>1- بحث مشترك منشور باللغة الإنكليزية بعنوان: الشيك الإلكتروني كوسيلة حديثة للوفاء (E-Cheque as a Modern Mechanism for Payment) في مجلة Specialusis Ugdymas، في العدد رقم Vol. 1 No. 43 (2022) بتاريخ ١٢/٦/٢٠٢٢.</p> <p>2- بحث منشور باللغة الإنكليزية بعنوان: Commitment to passenger safety in Arab jurisdictions في مجلة الحكمة: المجلة الدولية للدراسات الإسلامية والعلوم الإنسانية - ماليزيا، فبراير - ٢٠٢٢.</p> <p>3- بحث منشور باللغة الإنكليزية بعنوان: أساس مسؤولية الناقل البري، في مجلة أبحاث السلوك التنظيمي، المجلد ٤، العدد ١ (٢٠١٩).</p> <p>4- بحث منشور باللغة الإنكليزية بعنوان: النقل المجاني وطبيعة مسؤوليته، في مجلة القانون والمجتمع التابعة للجامعة الوطنية الماليزية (U.K.M)، 2019.</p>	
	<ul style="list-style-type: none">• روابط المواقع البحثية العالمية
<p>1- العربية.</p> <p>2- الإنكليزية.</p>	<ul style="list-style-type: none">• اللغات

Al- MA 'MOON University College
14th Ramadan St. Baghdad Iraq
mobile:07810394441



كلية المأمون الجامعة
العراق / بغداد / شارع ١٤ رمضان
هاتف: ٠٧٨١٠٣٩٤٤٤١

- **Name: Mohaimen Ismael Kadhum**
- **The scientific title: Assistant Professor**
- **E-mail: mohaimen.i.kadhum@almamonuc.edu.iq**
- **Mobile: 07801141162**
- **Nationality: Iraqi.**
- **Place of work: Ministry of Higher Education and Scientific Research**



<ul style="list-style-type: none">• Educational Qualifications	<ol style="list-style-type: none">1- Doctorate in private law. (commercial and civil)2- Member of the Iraqi Bar Association.3- Member of the Iraqi Academics Syndicate.4- Teaching methods certificate.5- Teaching competency certificate.6- Former editor-in-chief of Al-Farabi Journal of Human Sciences.
<ul style="list-style-type: none">• Experiences	<ol style="list-style-type: none">1- Legal/teaching employee in the Legal Department - Ministry of Higher Education and Scientific Research.2- Three years of experience at Al-Farabi University College teaching private law subjects.3- Five years of experience in Khalifa Bin Huwaiden Law Firm and Legal Consultations in the United Arab Emirates.
<ul style="list-style-type: none">• Research/books	<p>Published books:</p> <ol style="list-style-type: none">1- A book published under the title: Liability of the carrier via the railway - a comparative study



	<p>between Iraqi and Egyptian law, issued by the Comparative Law Library, on 1/10/2022.</p> <p>2- A book published in English under the title: (The land transportation in the Arab legislation) issued by Lambert Academic Publishing, on 12/24/2021, which is a German publishing house accredited in academic publishing.</p> <p>Published research:</p> <p>1- A joint research published in English entitled: E-Cheque as a Modern Mechanism for Payment in the Specialusis Ugdymas magazine, in issue No. Vol. 1No. 43 (2022) dated 6/12/2022.</p> <p>2- Research published in English entitled: Commitment to passenger safety in Arab Jurisdictions In Al-Hikma Magazine: International Journal of Islamic Studies and Humanities - Malaysia, February - 2022.</p> <p>3- Research published in English entitled: The Basis of Land Carrier Responsibility, in the Journal of Organizational Behavior Research, Volume 4, Issue 1 (2019).</p> <p>4- A research published in English entitled: Free transportation and the nature of its responsibility, in the Journal of Law and Society of the National University of Malaysia (U.K.M.), 2019.</p>
<ul style="list-style-type: none"> • International research websites 	
<ul style="list-style-type: none"> • Languages 	<p>1- Arabic.</p> <p>2- English</p>